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Skolebestyrelsesmøde 
Onsdag den 25. oktober 2023 kl. 16:00 – 18:00  

Til stede: Sophia, Camille, Dina, Jacob, Thomas, Signe, Maria, Frank, Christina, Anne-Marie, Finn 
Afbud: Steffen, Steen, Christina, Frank, Ellen, Dina 
 

Dagsorden Referat 

Bemærkninger til dagsorden (Referent: FH) 

Nyt fra elevrådet 
 

De har tjent 1873 kr til ”Bag for en sag” 

Nyt fra Rettighedsrådet 

- Rettighedsugen og Blå fest 

RR har gang i mange ting. De er i gang med årets indsatser, som de fortæller om i 
videoreferater, der sendes ud til eleverne på Aula. 
Aktuelt er de ved at forberede deres deltagelse i Børnetopmødet i FN-byen i 
november. RR bakker op om at lave en tøj-genbrugsbutik. De vil meget gerne være 
med til at drifte den.  

Endelige drøftelser (16:20 – 16:30) 

Forældrekodeks på Aula 

- Kan vi godkende ledelsens forslag? 
 

FH har lavet et oplæg til et samlet princip for brug af Aula. Vi drøftede forskellige 
funktioner i Aula, hvor det viste sig, at både forældre og medarbejdere har 
forskellige måder at tilrettelægge kommunikationen i Aula. Vi drøftede, hvordan vi 
kunne dele de mest hensigtsmæssige metoder, så Aula bliver bedst muligt for alle.  
Vi er optagede af et Aula, der bliver en god platform for både forældre og 
medarbejdere til gavn for eleverne. 
Vi sætter en proces i gang blandt medarbejderne, hvor vi tilretter princippet inden vi 
igen tager det op i SB.   

 

Foreløbige drøftelser (16:30 – 17:40) 

Genbrugsbutik (10 min) 

- Status – hvordan er det gået med at få den 

etableret? 

- Er der noget, vi kan bakke op med fra 

bestyrelsens side? 

Der er god stemning omkring genbrugsbutikken. RR vil gerne være med til at drive 
butikken. Fra skolen bliver det Helena, der også er RR-koordinator, som vil tage sig af 
den i opstarten. Maria fra SB vil hjælpe med at holde orden i butikken. 

 
Vi har forskellige placeringer i spil. Den bedste placering pt er forsat i for-kontoret 
hos sundhedsplejersken, selv om vi er bevidste om, at det ikke er optimalt.  
Der indkøbes to dybe reoler, hvor i mellem, der kan monteres en bøjlestang.  
 
FH indkalder til et startmøde med Helena og Maria, når boden er etableret. 

Brug af skærme i skolen (15 min) 
Der er lige nu stor opmærksomhed på børn og unges 
brug af sociale medier. Munkebjergskolen har i en 
årrække været mobilfri, men skærme er særligt fra 4. 
årgang et væsentligt element i al undervisning.  
 

- Alle skolens lærere/pædagoger har i august 

været på temadag om medieforbrug og digitale 

krænkelser 

- Rådkvinden har udsendt hyrdebrev med 

opfordring til at se på balancen i anvendelse af 

skærm overfor analog 

- Camille og FH har været på konference om ”Børn 

og unge i digitale fællesskaber – hvordan står det 

til, og hvad er skolens rolle?”  

SB er enige om, at der skal fokus på skærme i skolen. Der er en bekymring for om 
skærmene fylder for meget i undervisningen. 
 
Lærerne deler generelt opfattelsen og mange har allerede taget konsekvensen og 
har skruet ned for skærmene. Udfordringen er i mange tilfælde, at analoge 
undervisningsmidler ikke længere er tilgængelige og dyrere i indkøb. Skolens 
driftsbudget tillader ikke, at vi indkøber både digitale og analoge materialer i det 
omfang, vi kunne ønske.  
 
SB anbefaler, at lærerne anvender analoge undervisningsmidler, hvor det er muligt 
og fagligt ansvarligt. I forbindelse med den forestående budgetfordeling i marts 2024 
vil vi være opmærksomme på at fremme de analoge materialer, hvor det giver 
mening. 
 
SB har aftalt, at Thomas vil tage det op i kontaktudvalget, der afholdes i november 
2023. Her er politikere fra BUF repræsenteret. 
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Hvis skærmforbruget skal mindskes, hvad sætter vi så 
i stedet? Giver ovenstående anledning til videre 
handling fra bestyrelsens side?  

Mobilregler i klubben 17.00-17.30) 
Mikkel fra klubben deltager 

På det seneste møde i klubben for 4. årgang blev der 
rejst spørgsmål om brug af mobil, mens børnene er i 
klub, når vi er mobilfri skole. Vi har også fået en 
forældrehenvendelse.  
 
Mikkel fortæller om klubbens tilbud og herunder 
hvordan mobilerne indgår.  

- Skal vi tilrette retningslinjerne?  

 
Drøftelse af hvor meget mobiler i klubben skal fylde.  
 
Det er en kompleks problemstilling, fordi der er både fordele og ulemper ved at have 
mobiler i klubben. Det er væsentligt at finde en balance imellem, at løfte den digitale 
dannelse og sikre at klubben er relevant for flest muligt at vores elever på 4.årgang. 
 
Det er en fordel, at børnene bruger mobilerne i deres fællesskaber i et rum, hvor der 
også er interesserede voksne til stede. Især hvis alternativet er at børnene går hjem 
og sidder alene med deres mobiler. 
 
Omvendt er det en vanskeligt for de voksne i klubben (som har en noget mindre 
normering end den almindelige SFO), at nå omkring alle børns mobilbrug.  
 
Vi drøftede om det var bedst for børnene at klubben var med eller uden mobiler, 
men vi kunne ikke umiddelbart konkludere. Vi aftalte at lave en prøvehandling i 
klubben, hvor to dage om ugen bliver mobilfri fra 1. november til vinterferien. 
Herefter evaluerer vi handlingen, forud for SB-mødet den 27.2.24, hvor vi drøfter det 
igen. MFF og FH aftaler de nærmere omstændigheder og sætter det i gang. 

Udgang fra skolen for de store elever 17.30-17.40: 
Vi har fået en forældrehenvendelse omhandlende 
elevernes udgang i frikvartererne, som SB tidligere 
har vedtaget var en mulighed med med forældrenes 
tilladelse og underskrift.  
Bakker bestyrelsen stadig op om, at der skal være 
mulighed for udgang fra 7. klasse? 

Udskydes til næste møde 

Orientering (17:40 – 18:00) 
 

Nyt fra: 
1. Pædagogerne 
2. Lærerne 
3. Ledelsen 
4. Formanden 
5. Udvalg 
6. Andre 

 

1. Trivselsundersøgelse i fremgang 

2. Intet 

3. Ny sekretær, Lisbeth, er ansat pr. 1.11.23 

4. Intet 

5. Kontaktudvalgsmøde afholdes i november. Thomas tager driftbudget med 

i forbindelse med skærme 

MUSAK generalforsamling er afholdt. Der blev ikke valgt nye 

bestyrelsesmedlemmer, men Nina er ny formand. SB foreslår, at fra næste 

skoleår, skal alle klasser vælge en repræsentant til MUSAK-bestyrelsen. FH 

bringer det op i MUSAK 

6. Intet 
 

Eventuelt  

Punkter til næste møde  SFO 
Udgang fra skolen for de store elever 
Hjemmesiden skal opdateres 

Pbv. Camille og Finn 


